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� ЗÀстріч� Прем’єр-міністра� У³раїни� Гройсмана� В.� Б.� з� пред-
ставни³ами�профспіл³ових�ор�анізацій,�Àчасни³ами�маршÀ�протестÀ
профспіло³�вів�сам�Прем’єр-міністр�У³раїни.�На�заході�бÀли�присÀтні
Рева�А.�О.,�БоденчÀ³�Ю.�В.,�Осовий�Г.�В.,�ЖÀ�аєвич�Я.�В.,�Рома-
ню³�О.�І.,�Теслен³о�С.�А.,�Варава�А.�І.,�ТÀ³а�В.�І.,�У�одні³ова�О.�І.,
Чижов� І.�О.,� Яворсь³а� Г.�Ф.,�СтолярчÀ³�Д.�В.,�Ма³симчÀ³�О.�С.,
О³ша�Н.�В.,�Антонова�I.�Б.,�Кошелю³�М.�Є.,�Капланець�І.�Ю.

Учасни³и�по�одилися�із�необхідністю�подальшої�спільної�роботи
УрядÀ�і�профспіл³ових�ор�анізацій�з�метою�забезпечення�стало�о
е³ономічно�о�розвит³À�в�³раїні�я³�бази�піднесення�добробÀтÀ��ромадян,
детінізації� е³ономі³и,� рин³À� праці� та� неÀхильно�о� дотримання
принципів�соціально�о�діало�À�під�час�прийняття�рішень�з�питань
формÀвання�та�реалізації�державної�соціальної��й��е³ономічної�політи³и,
ре�Àлювання�трÀдових,�соціальних,�е³ономічних�відносин.

Прем’єр-міністр�дав�розпорядження�членам�КабінетÀ�Міністрів
У³раїни�забезпечити�проведення�на�системній�основі�зÀстрічей�з
Федерацією�профспіло³�У³раїни�та��алÀзевими�профспіл³ами�для
під�отов³и�спільних�пропозицій�щодо�вирішення�порÀшених�ними
проблемних�питань:

Мінсоцполіти³и� разом� з� Мінфіном,� Міне³ономрозвит³À� та
Мін’юстом�прис³орити�розроблення�та�внести�на�роз�ляд�УрядÀ
за³онопрое³ти�щодо�реформÀвання�системи�оплати�праці�та�сплати
єдино�о� внес³À� на� за�альнообов’яз³ове� державне� соціальне
страхÀвання,�а�та³ож�Àз�оджені�пропозиції�щодо�збільшення�розмірÀ
мінімальної�заробітної�плати.

Мінсоцполіти³и�за�Àчастю�Федерації�профспіло³�У³раїни�про-
довжити�роботÀ�з�а³тÀалізації�спис³ів�виробництв,�робіт,�професій,
посад�і�по³азни³ів,�зайнятість�в�я³их�дає�право�на�пенсію�за�ві³ом�на
піль�ових�Àмовах.

МОН�разом�з�Мінсоцполіти³и�додат³ово�провести�роз’яснювальнÀ
роботÀ�серед�стÀдентів�навчальних�за³ладів�щодо�можливостей�та
поряд³À� оформлення� житлової� сÀбсидії� під� час� проживання� в
�Àртожит³ах�À�період�навчання.

Міне³ономрозвит³À,�Мінре�іонÀ,�Міненер�овÀ�іллю�разом�з�НКРЕКП,
Національною�а³ціонерною�³ампанією�«Нафто�аз�У³раїни»�та�Феде-
рацією�профспіло³�У³раїни�Àтворити�робочÀ��рÀпÀ�з�метою�опра-
цювання�пропозицій�щодо�пере�лядÀ�цін�на�природній��аз.

оплати�праці�в³рай�незадовільна.�В�Àмовах�різ³о�о�зÀбожіння
населення�внаслідо³�затяжної�³ризи�Уряд�приймає�анти-
соціальне�рішення�про�шо³ове�підвищення�ціни�на�природний
�аз� для� населення� майже� вдвічі� та� с³асовÀє� нормÀ� про
споживання�населенням��азÀ�за�піль�овою�ціною�(з�3,600
�рн�за�³Àб.�м�при�обсязі�споживання�до�1200�³Àб.�м.�протя�ом
опалювально�о�сезонÀ�до�6,879��рн�за�³Àб.�м.�в�Àсі�сезони
ро³À).� За� розрахÀн³ами�Федерації� профспіло³� У³раїни
підвищення�ціни�на��аз�та�тарифів�на�житлово-³омÀнальні
послÀ�и�À�поточномÀ�році�призведе�до�зростання�витрат
населення� на� життєво� необхідні� товари� і� послÀ�и� що-
найменше�в�1,4�рази,�а�тарифи�À�2�рази.�Я³�наслідо³,�до
³ате�орії�отримÀвачів�сÀбсидії�можÀть�потрапити�майже�три
чверті�офіційно�працюючо�о�населення.�На�цьомÀ�марші
відчÀвалась�триво�а�людей:�я³�звести�³інці�з�³інцями.�Мене
вразила�³іль³ість�Àчасни³ів�і�масштаб�цієї�а³ції.�Більш�ніж�50
тисяч�представни³ів�профспіл³ових�ор�анізацій,�трÀдових
³оле³тивів,� простих� �ромадян� зі� всіх� ре�іонів� У³раїни
зібрались�6�липня�À�Києві�на�ВсеÀ³раїнсь³ий�марш�протестÀ
і�пі³етÀвання�та�мітин�и�біля�КабінетÀ�Міністрів�і�Верховної
Ради�У³раїни.�Усе��оворить�про�те,�що�професійні�спіл³и
виражають�дÀм³À�дÀже�вели³их�верств�працівни³ів.

–� Андрію� І�орович¾,� ¾� с±ладі� деле�ації�Федерації
профспіло±� У±раїни� ви� з¾стрічалися� з� Прем’єр-мі-
ністром� У±раїни� Володимиром� Гройсманом.� Я±� про-
йшла�з¾стріч?

–�Та³,�в�с³ладі�цієї�деле�ації,�я³а�налічÀвала�9�осіб,�я
висловлював�дÀм³À�професійної�спіл³и�працівни³ів�охорони
здоров’я�У³раїни�і�це�на³ладало�вели³À�відповідальність�на
мене.�Що� стосÀється� зÀстрічі,� то� свої� враження� дÀмаю
доцільно�розділити�на�та³их�три�бло³и:�людсь³е�спіл³Àвання
з�Прем’єром,�за�альний�стан�справ�е³ономі³и�У³раїни�в
ціломÀ�і�шляхи�виходÀ�з�цієї�ситÀації.�Стосовно�першо�о�бло³À
питань� хочÀ� поділитись� особистим� враженням:� À� мене
с³лалось�враження,�що�з�обох�бо³ів�пере�оворно�о�столÀ�це
бÀла�розмова�людей,�я³і�щиро�вболівають�за�тÀ�ділян³À�своєї
професійної�діяльності,�я³а�їм�дорÀчена�людьми.�Щиро�с³ажÀ,
що�я�особисто�пере³онався,�що�пан�Гройсман�À�спіл³Àванні
відверта�людина,�я³а�хоче�дійсно�вни³нÀти�в�сÀть�проблеми.
Я³�при³лад,�відзначÀ,�що�він�особисто�взяв�³аль³Àлятор�і
порахÀвав�реальні�витрати�на�житлово-³омÀнальні�послÀ�и�з
ÀрахÀванням�сÀбсидії�середньо-статистично�о�лі³аря,�я³ий
має�заробітнÀ�платÀ�2800��рн�і�сім’ю,�я³а�с³ладається�з�двох
дорослих�і�однієї�дитини.�Для�мене�це�є�свідченням�то�о,�що
я³� ³ерівни³� Володимир� Гройсман� хоче� пере³онатись� я³
насправді�працює�державний�механізм�соціально�о�захистÀ.
Це�не�бÀла�формальна�зÀстріч�просто�заради�зÀстрічі.�Від

�Інтерв’ю�Андрія�ВАРАВИ,
�олови�Львівсь³ої�місь³ої

ор�анізації� профспіл³и� працівни³ів� охорони
здоров’я�за�резÀльтатами�зÀстрічі� представни³ів

профспіло³� з� Прем’єр-міністром� У³раїни
Володимиром� ГРОЙСМАНОМ.

–� Андрію� І�орович¾,� я±і� Ваші� враження� від� Все-
¾±раїнсь±о�о� марш¾� протест¾� проти� підвищення� цін
на��аз� і� тарифів�на�житлово-±ом¾нальні�посл¾�и?

–��6�липня�2016�ро³À�в�місті�Києві�відбÀвся�ВсеÀ³раїнсь³ий
марш�протестÀ�проти�підвищення�цін�на��аз�і�тарифів�на
житлово-³омÀнальні� послÀ�и.� ЦьомÀ� маршÀ� передÀвала
масштабна� ³ампанія� Львівсь³ої� місь³ої� профспіл³ової
ор�анізації�працівни³ів�охорони�здоров’я�по�зборÀ�підписів
на� підтрим³À� вимо�� профспіло³.� Достатньо� с³азати,�що
бÀ³вально� за� де³іль³а� днів� ці� вимо�и� підтримало� 5200
працівни³ів�³омÀнальних�за³ладів�охорони�здоров’я�міста
Львова,�в�³іль³існомÀ�виразі�це�майже�половина�від�всіх
працівни³ів.�Пере³онаний,�що�я³що�би�ми�продовжили�термін
підписної� ³ампанії,� то� підписів� бÀло� би�ще� більше.� І� це
зрозÀміло,�томÀ�що�в��алÀзі�охорони�здоров’я�ситÀація�з�рівнем

� � � � � З¾стріч

 Від діалогу –
до результатів

�Щойно�відбÀлася�зÀстріч,�майже�півтори��одини,�з�представни³ами�профспіло³.�ХочÀ�с³азати,�що�це�бÀла�дÀже
продÀ³тивна�зÀстріч,�дÀже�відверта,�дÀже�професійна,�де�ми�роз�лянÀли�стан�справ�À�³раїні,�в�томÀ�числі�обмінялися
дÀм³ами�щодо�вирішення�найбільш�а³тÀальних�проблем.

�Але,�що�хотів�би�с³азати?�Що�насправді�сьо�одні�в�Києві�перебÀвають�люди,�я³і�приїхали�з�територій,�з�ре�іонів
У³раїни,�щоб�висловити�свої�по�ляди,�свої�дÀм³и.�І�зробили�це�не�по�наймÀ,�а�за�своєю�власною�волею.�Це�дÀже
важливо,�³оли�реальні�люди,�я³і�вболівають,�можÀть�висловити�свою�позицію.

�Ми�про�оворили�сьо�одні�абсолютно�все,�і�в�томÀ�числі�й�формÀвання�нової�Генеральної�À�оди�між�профспіл³ами
та�Урядом,�я³а,�я�дÀмаю,�що�найближчим�часом�бÀде�Àхвалена.�Ми�прийшли�до�то�о,�що�ми�всі�свідомі,�що
най�оловніший�пріоритет�–�це�розвито³�національної�е³ономі³и,�вироблення�національно�о�продÀ³тÀ,�і�через
бюджет�–�підвищення�заробітних�плат,�підвищення�пенсій.�Зробити�та³им�чином,�щоб�і�пенсії,�і�система�пенсій�в
У³раїні�бÀла�ефе³тивна,�і�розмір�пенсій�бÀв�достатній�для�нормально�о�життя.�І�заробітна�плата�вийшла�з�тіні,�і
відповідним�чином�праця�людей�достойно�оплачÀвалася,�чо�о�в�нас,�на�превели³ий�жаль,�сьо�одні�не�в�Àсіх
сферах�життя�можна�³онстатÀвати.

�Але�це�все�можливо�двома�шляхами.�Перший�–�той,�я³им�йдÀть�всі�цивілізовані�³раїни�світÀ:�розвивають
е³ономі³À,�е³ономі³а�дає�продÀ³т.�Ми�зможемо�підняти�заробітнÀ�платÀ�і�вчителям,�і�лі³арям,�і�пенсіонерам,�я³і
знаходяться�сьо�одні�на�мінімальних�пенсіях.�Але�це�можливо�зробити�тіль³и�тоді,�³оли�е³ономі³а�розвивається.

�Ми�маємо�сьо�одні�певні�позитивні�си�нали�розвит³À�національної�е³ономі³и.�Ми�маємо�сьо�одні�можливості
реформÀвати�системÀ�оплати�праці�в�³раїні�для�то�о,�щоб�вона�бÀла�аде³ватною�до�тієї�роботи,�я³À�роблять�люди.
І�ми�бÀдемо�робити�це�спільно,�в�томÀ�числі�спільно�з�профспіл³ами.

�Є�зовсім�інші�питання�та�напрямо³,�я³ий�сповідÀють�попÀлісти,�–�це�взяти�1�тис.��рн.,�дати�найбільш�незахищеним
верствам�населення.�Ця�тисяча��ривень�приведе�до�то�о,�що�люди�бÀли�бідними,�а�станÀть�ще�біднішими.�ТомÀ�що
я³що�дрÀ³арсь³ий�стано³�працює�на�те,�щоб�надрÀ³Àвати�тисячÀ��ривень,�ми�всі�розÀміємо,�що�це�все�робить
людей�не�ба�атшими,�а�біднішими,�на�превели³ий�жаль.

�ТомÀ�наше�завдання�сьо�одні�залишається�незмінним�–�розвито³�національної�е³ономі³и,�від³ритість�і�пÀблічність
À�своїй�діяльності,�в�томÀ�числі�щодо�ціни�на��аз,�щодо�інших�питань�і�рішень�УрядÀ.�Ми�від³риті,�нам�немає�чо�о
приховÀвати.�ХочÀ�під³реслити,�що�вчора�À�мене�відбÀлась�зÀстріч�з�³ерівни³ами�фра³цій�і��рÀп�À³раїнсь³о�о
парламентÀ,�де�я�абсолютно�чіт³о�засвідчив:�давайте�створюємо�робочÀ��рÀпÀ,�беремо�перелі³�до³Àментів,�я³і
потрібні�для�то�о,�щоб�розібратись�À�реальності�ситÀації.�Я�теж�вважаю,�що�можливо�провести�ґрÀнтовнÀ�перевір³À
тарифів�і�цін�на��аз,�але�я�хотів�би,�щоб�ми�це�зробили�з�2005�р.,�що�відбÀлось�À�2005,�2006,�2007,�2008,�2009,�2010-
мÀ�і�по�сьо�однішній�день.�Це�бÀде�абсолютно�справедливо,�щоб�розібратись�з�цим�питанням.

� � � � � Вист¾п

Володимир ГРОЙСМАН:
«Наше завдання  незмінне –
розвиток національної
економіки, відкритість
і публічність у  діяльності»

� � � � � А±т¾альне�інтерв’ю

 Андрій ВАРАВА: «Відстоювати свої законні
права – це наша робота»


